
 
 

Referat skolebestyrelsesmøde på Vesterkærets Skole 
 
Mødedato: Onsdag d. 26/10-2022  
 
Kl. 17.00-19.30. 
Der serveres en sandwich til mødet. 
 
Ordinære mødedeltagere: Gustav, Oline, Mikkel, Laila (supp), René, Mette, Susan, Elias, 
Pia, Karina, Mona, Michael og Kasper 
 
Afbud: Hanne, Theodor 
 
Referent: Michael 
 

Dagsorden: 
 
1) Godkendelse af referat fra møde 21/9-22 
-HUSK underskrifter 
Godkendt. 
 
2) Godkendelse af dagsorden 
-Punkter til eventuelt? 
Ingen punkter. 
 
3) Nyt fra elevrådet? 
Elevrådet vil gerne lave kampagne omkring madspil generelt og specifikt på skolen. 
Ligeledes vil de gerne lave en kampagne om energi. 
Ønske om halalkød i boden samt et ønske om dagens ret tilbage i boden. 
Ønske om udendørs legehus og svævebane ifm. en ”junglesti”. 
Ønske om borde/stole, hvor der mangler. Specielt i indskolingen er der gamle møbler, som 
trænger. 
Ønske om optegning af fodboldbanerne på A-banerne.   
 
4) Hverdagen på Vesterkærets Skole fra et forældre-, medarbejder- og 
lederperspektiv 
-Vi tager en runde, hvor hver gruppe kan melde ind med, hvad de er optaget af i forhold til 

skolehverdagen 😊 
Vi lytter til perspektiver fra de forskellige grupper. 
Konkret ønske fra forældrene om at markere lærernes dag den 5. oktober. Vi aftaler at 
sætte det på septemberdagsordenen til kommende årsrul. 
Forældrene ønsker ligeledes at undersøge muligheden for at møde senere om morgenen i 
udskolingen. 
God tværsuge før ferien med sammenhold og nye venner på tværs af klasserne. 
Dejligt med politikerbesøg. 
 



 
Medarbejderne udtrykker også stor glæde ved tværsugen, hvor man arbejder sammen 
med andre kollegaer end normalt. Projektugerne kommer om lidt til december.  
Medarbejderne har fokus på bedre frikvarterer med flere muligheder. 
Høstfest i dussen løber ugen ud. Også her er der fokus på relationer på tværs af årgange 
og klasser. Eleverne glæder sig til Halloween fest. Temadag for pædagogerne om 
fritidspædagogikken er under udarbejdelse. 
 
Ledelsen informerer om den nye forvaltningsstruktur (børn & unge). Her har en 
områdeleder for børnehaverne fået kontor på skolen. Øget samarbejde med pædagogisk 
personale fra børnehaverne. Svært at få det kørt ind pædagogisk. Tager tid. PPR har haft 
en omskiftelig tilværelse, hvorfor samarbejdet har været besværliggjort. Dejligt med 
almindelig skoledag uden Covid. Seks ukrainske børn er startet på skolen. Flere elever 
som har det svært og har brug for specielle undervisningsforløb. Presser os økonomisk. 
Arbejdet med professionel læringsledelse har været i gang i to år, og vi er klar til at 
udarbejde vores strategiske program. Mange tosprogede elever udfordrer os 
kommunikativt. 
God start med Co-teaching.  
Efterfølgende ivrig debat om skolens ve og vel med fokus på forældrerollen. 
 
 
5) Udskudt klassedannelse på 0. årgang og opstart af skoleåret for 0. klasse 
 
DUS-indskolingsleder redegører for forløbet. Børnene har fået en rigtig god start. To gode 
klasser. 
 
6) To-sprogsmodellen i praksis og ukrainske elever på Vesterkærets Skole 
-Se klip fra vores principper:  
”Dansk som andetsprog 

Organiseringen af undervisningen i dansk som andetsprog skal så vidt muligt tage hensyn til elevernes 
behov for at være en del af klassefællesskabet.” 
 

Skoleleder motiverer punktet og redegører for den nye tosprogsmodel, hvor to-
sprogselever starter på en kompetenceskole (Stolpedalskolen) i fire til seks måneder, 
hvorefter de vender tilbage til Vesterkærets Skole, når de har gode danskkundskaber. Nye 
elever til 0.klasse skal dog blive på Vesterkærets Skole og modtage basisundervisning 
lokalt. Nye tosprogede elever, som er fyldt 14 år, skal starte på Ung AUC i Enggårdsgade. 
De tosprogede børn, som allerede går på skolen modtager DSA-undervisning lokalt på 
skolen. 
 
7) Hvordan arbejder vi med klima/miljø på Vesterkærets Skole? 
-I hverdagen med eleverne 
-Som skole med relevante indsatser 
-Skal vi have udarbejdet et princip? 
 
Formanden og skoleleder motiverer punktet. Efterfølgende drøftelse blandt bestyrelsen 
om, hvorledes vi kan arbejde med miljø/klima fremadrettet. 
Gode ideer: Emne/temauger, byttecentraler, engangsmaterialer som er genanvendelige, 
indkøb af brugte cykler (GPS’en) mm. 



 
Vi bygger pt. en skolehave med udgangspunkt i biodiversitet. 
Vi samler sammen på initiativer, som allerede er i spil og ser på, hvorledes vi kan udbygge 
det. Det besluttes, at skolebestyrelsen udarbejder et princip på området. 
 
8) Formanden orienterer 
 
9) Meddelelser 
-To fyraftensmøder afholdt 
Skoleleder motiverer punktet og redegører for afviklingen af de ovenstående møder. 
Vi har nu fået kameraovervågning i skolegården. 
 
10) Eventuelt 
 
11) Punkter til kommende møde 23/11-22 
Økonomi og ressourcer for 2022/2023 
Evt. Mobilpolitik og brugen af devices (efter afklaring 3/11-22) 


